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V Brně jsme lákali turisty na Kdyňsko

Po rekonstrukci, s plným počtem dětí a s novým vybavením, vstoupila do nového roku školka 
v Zahořanech. "Stolečky a židličky našly děti pod stromečkem," doplnila ředitelka Naděžda
Zunová. Máme zájem o navýšení počtu dětí, ale je to trochu problém. Při otevření další třídy
s počtem pod 13 dětí by musela provoz dotovat obec, tak uvidíme."                                                    (sh)  
Zápis nových předškoláků se koná 12. března od 7 - 16 hodin.                                       Foto (hh)

6. 22.  SSetkání ppři ddechovce
Sokolovna KKdyně

Rytmické skupinové bubnování na různé
druhy sudů upozorňovalo na stánek
Plzeňského kraje na 18. ročníku lednového
veletrhu turistických možností, napříč Českou
republikou, Slovenskem i partnerskými země-
mi, Regiontour 2009. Letošního ročníku se
zúčastnilo přes 300 regionů a cestovních kan-
celáří. Pod Plzeňským krajem se mezi ostatní-
mi městy a mikroregiony představilo např.
Kdyňsko, Střední Pošumaví a Prácheňsko.
„Největší poptávka je už delší dobu po cyklo -
trasách a souvisejícím ubytování," informova-
la Marie Kobesová z TIC Kdyně. 

Podstatnou část zákazníků stánků tvořili
sběratelé turistických známek, kalendáříků,
pivních tácků atd. Zajímavým postřehem je 
i věková skupina, o náš region se zajímala pře-
devším střední generace. Oproti jiným roční-
kům ubylo „obecných odnašečů prospektů“.
Lidé si z nabídky vybírají, hledají něco, co je
zaujme. Tipy, které na veletrhu čerpají, patrně
pak doma doplní internetovou nabídkou, která
je dnes při úspěšném podnikání v cestovním
ruchu nezbytná.                    Sylva Heidlerová

Pod stromečkem našly školku
Nový rok na Kdyňsku

V Loučimi.                                                (zh)

Čtyři dny podávaly v Brně informace o turistických možnostech a cestovním ruchu na Kdyňsku
Lucka Hálková a Hanka Kadlecová.                                                                                     (sh)



I n v e s t i čn í  v ý z v y  m ě s t a  K d y n ě
Asi by nadpis článku měl znít investiční

výzvy Kdyňska. V některých oblastech
budou investiční aktivity Kdyně totiž příno-
sem pro celý region.

Je známo, že základní technická infrastruk-
tura  Kdyně je po náročných rekonstrukcích
kanalizací, výstavby čistíren odpadních vod,
plynofikacích či opravách místních komunika-
cí v zásadě obnovena. Nic to však nemění na
potřebě pravidelně udržovat a obnovovat tako-
vý majetek, pokud nechceme opakovat ony
chyby z komunistického období. Tehdy se na
důslednou obnovu i stávajících inženýrských
sítí úplně rezignovalo. Kdyně získala velkou
výhodu oproti mnoha městům. I přes masivní,
ale také promyšlené investice, není zadlužena. 

Mohli jsme tedy pomýšlet na určitou přida-
nou hodnotu, která ze Kdyně bude činit spole-
čenské a kulturní centrum vyšší kategorie.
Ostatně již otevření Muzea příhraničí se tako-
vou cestou vydalo. 

Centrum vodní zábavy bude s jistotou nej-
větší investiční akcí, jejíž úspěšné zvládnutí
významně posune úroveň nabízených služeb
na celém Kdyňsku. Počínaje začátkem letošní-
ho roku probíhají poslední přípravná jednání
včetně drobných úprav projektu tak, aby
výsledná cena i provozní náklady nepřevyšo-
valy možnosti města. Jdeme do projektu velmi
náročného na plnění všech možných ukazate-
lů. Není prakticky možné podle podmínek
smlouvy o získání dotace z Evropské unie zpo-
zdit ukončení stavby,  byť o jeden jediný den. 

Z některých stran jsem byl před krajskými
volbami napadán za to, že Kdyně si troufla na
takový velký projekt. Důvod těchto útoků byl
jediný. Poškozovat mou osobu a rozhádat nás
s kolegy ze sousedních měst. Zcela nedávno
jsem takový polooficiální hanopis získal z
Pasečnice. Byl údajně distribuován vedením
obce dokonce snad ve spojení s oficiálními
volebními materiály. Nedokáži posoudit, jak

dalece tato kampaň ovlivnila výsledky kraj-
ských voleb v ostatních regionech v můj
neprospěch, ale úspěch Kdyně při získání této
dotace určitě velmi dobré vztahy s okolními
městy v současnosti nikterak nenarušil. 
A možná i právě z pohledu těchto reakcí je
Kdyně a Kdyňsko takříkajíc "odsouzeno" 
v této věci uspět a od 1. 5. 2010 otevřít moder-
ní, funkční a provozuschopné centrum vodní
zábavy.

Druhou velkou akcí, určitě s přesahem hra-
nic města, je rekonstrukce Masarykovy
základní školy, resp. postupné odstranění doží-
vajících chánosů z osmdesátých let. I na tento
projekt město původně vypracovalo žádost 
o prostředky Evropské unie. Zůstali jsme těsně
pod čarou. Dvojí úspěch Kdyně v jedné evrop-
ské výzvě byl hodně nepravděpodobný, nic-
méně nastartoval přípravu tohoto záměru.
Když jsme otevírali novou sportovní tělocvič-
nu, dožívající chánosy vypadaly skutečně
velmi nevábně. Není divu. Jedná se o relikty
minulých dob, které nemají šanci dlouho vydr-
žet. Kdyně získala 10 milionů ze státního roz-
počtu na letošní rok. Z pohledu velikosti této
školy, schvalovaných dotací na rekonstrukce
jiných škol podobného typu je taková podpora
plně na místě. Odstranění chánosů bude prová-
děno ve dvou etapách, a to z organizačních,
prostorových i finančních důvodů. Naší ambi-
cí je obě etapy dokončit k začátku školního
roku 2010/2011.

Budovy Masarykovy základní školy 
v Komenského ulici pocházející z předváleč-
ných let mají svou nezaměnitelnou atmosféru.
Po více než sedmdesáti letech navazujeme na
naše předky něčím, co kvalitní výuku podpoří.
Po nové tělocvičně to bude také nová budova
v areálu školy za zhruba 30 milionů.

Třetí výzvou, která však určitě nespadá 
do horizontu příštího roku, je stav místní soko-
lovny. 

Zde si uvědomuji bez ohledu na společen-
ský charakter velkého sálu, že se jedná více 
o téma místní než regionální. Nejde totiž
pouze o jednorázovou investici, ale celkové
schéma budoucího provozu. Sokolovna byla
budována místními sokoly především jako
zázemí obce sokolské. Po otevření nové spor-
tovní tělocvičny tu mnoho sportovních oddílů
hledá vyžití. Před možným převodem sokolov-
ny na město musíme vyřešit základní otázku, k
jakému účelu bude většinově sloužit. Pokud
sportovnímu, měla by místní tělocvičná jedno-
ta o tento majetek také v budoucnu pečovat.
Město samotné nemůže být poskytovatelem
všech služeb. To nikdy ostatně nefungovalo.
Pokud se má naopak stát ze sokolovny přede-
vším společenské a kulturní zařízení, pak 
k tomu musí být uzpůsobeno zázemí. Bez něho
totiž nelze takovou budovu smysluplně provo-
zovat. I zde platí, že nám předkové zanechali
významný objekt s bohatou historií. Může opět
patřit mezi dominanty města, ale bez jasného
nastavení pravidel se stávajícím vlastníkem by
mnohamilionová investice v budoucnu kýžený
efekt přinést nemohla.

Kdyně připravuje další investiční záměry
spojené s revitalizací sídlišť i využití areálu
bývalé chemičky. V obou případech je tyto
akce obtížné provádět bez jakékoliv podpory.
Netíží nás však nějaký damoklův meč nařízení
evropské unie či platných zákonů. Naše rozho-
dování tedy i v dalších dvou letech není zatí-
ženo hrozícími sankcemi z toho, co jsme
dosud v minulosti neučinili. O investicích do
městského majetku platí, že nikdy nebudeme
úplně hotovi. Dokončení jedné věci otevírá
nutnosti zlepšovat jinde. 

Při všem nadšení však nesmíme nikdy zapo-
mínat, že jen finančně zdravé město si může
dovolit další zajímavé investice. Zatím to 
v případě Kdyně vždy platilo. 

Ing. Vladislav Vilímec, 
místostarosta města Kdyně
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Čtyřicet milionů korun na čistší vzduch
Lidé, kteří chtějí přestat vytápět svoji

domácnost uhlím a přejít na ekologicky šetr-
nější způsob pro zdraví své i sousedů, mají
také v letošním roce šanci získat podporu od
státu. 

Ministerstvo životního prostředí právě
vyhlásilo dotační program na podporu obnovi-
telných zdrojů energie pro rok 2009. Zájemci
mohou při splnění stanovených podmínek zís-
kat až polovinu uznatelných nákladů. Pro
první kvartál letošního roku je pro tento účel k
dispozici až 40 milionů korun. 

Dotační program na podporu obnovitelných
zdrojů energie pro rok 2009 podporuje náhra-
du kotlů na uhlí za nízkoemisní zdroje na bio-
masu nebo účinná tepelná čerpadla. Nově
poskytuje dotace na zdroje na biomasu a tepel-
ná čerpadla v novostavbách za předpokladu, že
budova splňuje nároky na nízkoenergetický

standard a zároveň žadatel doloží, že není
možné dům připojit na stávající rozvody zem-
ního plynu nebo centrálního zásobování tep-
lem. Dotace lze získat i na instalace solárně-
termických kolektorů na přitápění a celoroční
ohřev teplé vody. 

Žádosti mohou být podávány na již ukonče-
né akce, maximálně však 18 měsíců po uvede-
ní do trvalého provozu. 

Žádosti podle těchto pravidel je možné
podávat do konce března. Podrobnosti získáte
v infocentru ve Kdyni.             Sylva Heidlerová

Hlasujte prHlasujte pro Loučimo Loučim
Do každoročně vyhlašované soutěže

o nejlepší webové stránky 
a elektronické služby měst a obcí 

přihlásili svoji webovou prezentaci
také v Loučimi. 

Přestože počtem obyvatel patří mezi
ty menší obce, snaží se život svých
občanů obohatit různými akcemi, 
o nichž se všichni zájemci mohou

dozvědět na jejich stránkách -
www.loucim.cz. 

Podívejte se i vy, a pokud se vám
budou líbit, 

přidejte svůj hlas veřejnosti.
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Stalo se již tradicí, že se vždy na Silvestra před půlnocí sejdou místní občané i jejich hosté na návsi
u připraveného táboráku, aby společně přivítali nový rok, připili si na zdraví a společně si zazpí-
vali Brnířovskou hymnu. Stejně tak se uskutečnilo i přivítání roku 2009. Za hudební doprovod patří
dík a uznání Vladimíru Weberovi, který svojí harmonikou překonal i mrazivé počasí a rozehřál
srdce přítomných občanů. Na Nový rok ve 13.00 hod. byl pak odstartován tradiční pochod na Štef-
le. Tentokrát se stal výchozím bodem nový pamětní kámen k výročí 500 let obce. Procházka zimní
krajinou je velmi prospěšná po svátečním hodování a oslavách. Na Šteflích v pohostinství se sešli
všichni účastníci pochodu, aby se ohřáli a posilnili před zpáteční cestou k domovu. Všichni si pře-
jeme, abychom se ve zdraví sešli k uvítání roku 2010. OU Brnířov

Kdyňsko vykročilo do nového roku
Občané Kolovče a okolí zaplnili kostel

Nanebevzetí panny Marie. Tentokrát aby
vychutnali vánoční koncert, který byl dárkem
od vedení obce. 
Čtyři mladí lidé z Kolegia pro duchovní

hudbu z Klatov zahřáli netradičními vánoční-
mi skladbami nejedno srdíčko. Závěrečná část
byla věnována společnému zpívání koled.
Výtěžek byl darován místnímu kostelu.  

Jana Peclová

V Kolovč i . . .

Také Obecní úřad Pocinovice uspořádal tradiční vánoční pochod. Trasa letošního pochodu měři-
la 7,5 km a i když bylo velice chladné počasí, pochodu se zúčastnilo přes 60 občanů. Na účastní-
ky čekali v překrásné lokalitě Lomeček místní hasiči, kteří zde připravili něco pro zahřátí.
Zakončení bylo, jako každý rok, v restauraci v Pocinovicích.             Václav Svoboda, starosta obce

Teplotu minus sedm umocňoval mrazivý
východní vítr a třináctá hodina, na kterou si
dali zahrádkáři Chodské Lhoty u své moštárny
sraz povánočního pochodu, na tom nehodlala
nic změnit. Přesto přišlo 17 dospělých a 7 dětí,
aby téměř pětikilometrovou procházkou pře-
vážně po trase jarního pochodu Chodská Bůta
shodili pár deka.

Občerstvovací zastávka byla v Lomečku,
kde přišel vhod kelímek grogu a teplo ohně.
Prázdné sezení pod pergolami a osiřelé pódi-
um působilo poněkud nepatřičně, ale s teplým
jarním počasím lomeček ožije. Po vrstevnici
kolem kopce došli pochodníci ke spodní části
osady Štefle, kde se do nich opět opřel stude-
ný vítr. To už bylo kousek do hospůdky, kde
byla poslední zastávka. Tam se zavzpomínalo
na časy, kdy se podobná posezení protáhla do
ranních hodin, probraly se místní zvěsti 
a nastal čas ujít z kopce zbytek cesty domů.      

V Brnířově

Zahrádkáři obhlédli svůj areál V Chodské Lhotě

V Pocinovicích

"Přišlo méně lidí, než jsme očekávali," zhodnotil účast předseda zahrádkářů Miroslav Bayer, "ten
vítr je opravdu studený. A do budoucna budeme muset termín pochodu stanovit napevno a potom
ho dodržovat. Aby každý věděl i bez hlášení obecního rozhlasu."                                                  (zh)
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Počty nezaměstnaných rostou i na
Domažlicku? Od začátku roku přibylo 447
uchazečů o práci. Domažlický úřad práce
celkem eviduje 2 158 lidí. Sezonní útlum na
trhu práce v zemědělství, stavebnictví 
a cestovním ruchu v současnosti násobí eko-
nomická krize světového hospodářství.
Nejvíce pracovníků je propouštěno z firem,
které jsou subdodavateli automobilek.
Vysoké počty svých lidí uvolňuje Kdynium,
a. s., čtyřicítku pracovních poměrů ukončí
Elitex Kdyně. Propouštění dále avizují firmy
Wölfle, s. r. o. Staňkov, WS technik, 
k. s. Hluboká, Zemědělská společnost Čer-
chov a Bohemia Metal Works Horšovský
Týn. Naopak nová pracovní místa pro 65
zaměstnanců vzniknou v polovině roku 
v Klenčí. Firma Lintech, s. r. o., která působí
v Chrastavicích, tam buduje výrobní prosto-
ry pro výrobu fotovoltaických panelů. Další
naději asi třiceti lidem bez práce slibuje
firma Deltec v Domažlicích. 

Povolení pro stavbu zastřešené tribuny
na fotbalovém hřišti už TJ Slavoj Koloveč
udělil Městský úřad ve Staňkově? Tribuna
bude dlouhá 30 metrů a mělo by se na ni vejít
240 diváků. 

Pro období od 14. prosince 2008 do 
12. prosince 2009 vydal organizátor želez-
niční dopravy v Bavorsku (Bayerische
Eisenbahngesellschaft mbH) knižní jízdní
řád? Kromě samotných jízdních řádů všech
tratí v Bavorsku v něm cestující najdou 
i informaci o tarifních nabídkách regionální
dopravy, popis dopravních systémů a novin-
ky v tamní kolejové dopravě. Cena jízdního
řádu je 5 euro. Zájemci jej koupí na poklad-
nách německých železničních stanic, přes
internet na adrese www.bayern-kursbuch.de
nebo prostřednictvím kontaktní mailové
adresy bestellung@bayern-kursbuch.de

Hned první den padl rekord? Sedmé
novoroční setkání na Úlikově, který spravuje
Obecní úřad v Němčicích,  se mohlo pochlu-
bit rekordním počtem přítomných. Nádherný
výhled na všechny světové strany tak mohlo
po svátečním obědě 1. ledna z výšky 710
metrů n. m. pozorovat 297 lidí. Je otázkou,
zda mezi nimi bylo i pět trvale přihlášených
občanů osady, jisté ale je, že odměnu si
odnesla nejvzdálenější účastnice, která se na
Kdyňsko přijela podívat až ze Švýcarska.
Ocenění pro nejstaršího účastníka získal 
88 letý turista, nejmladší místní roční holčič-
ka. Nejpočetnější skupinou, která nelenila 
a po Silvestrovské noci se vydala na výšlap,
pak byla čtyřicetičlenná parta ze Hříchovic. 

Základní škola Všeruby vyhlásila Den
sněhuláků? Všechny děti, které se k nápadu
připojí, přijdou do školy v bílém a se sněhu-
lákovými doplňky, jako jsou šály a klobouky.
Sníh dětem pro stavbu sněhuláků nijak
nepřeje, a proto bylo jejich úkolem vymyslet,
z čeho si sněhulákové kamarády postaví. 

Plzeň si 18. ledna připomněla výročí
transportu Židů? Bylo jich 2 604 a přežila
necelá desetina. Jména obětí najdete na
kamenech na vzpomínkovém místě za starou
synagogou v Plzni. Během tří dnů na konci
ledna roku 1942 je nacisté přinutili nastoupit
do transportů. Vlaky je odvezly do Terezína.
Po válce se jich vrátilo domů pouze 112. 

Víte, že...Víte, že...

V Pocinovicích se nenudí

Úspěšný volejbalový start

PRONÁJEM OBECNÍHO BYTU
Obec Mrákov nabízí k pronájmu obecní byt 2 + 1 o celkové výměře

vč. příslušenství 74 m2. Případní zájemci se mohou informovat 
na Obecním úřadě v Mrákově, popř. na tel. 379 788 235.

kontrola vyhodnotila několik kategorií. Na
závěr byly všechny děti odměněny. Počasí této
akci velice přálo.

Po mnoha letech se pak u nás také usku-
tečnil lampionový průvod. Lampionovým prů-
vodem jsme se loučili s letním časem a vítali
čas zimní. Této akce se účastnilo přes devade-
sát občanů. Lampionů bylo asi čtyřicet. Průvod
přešel napříč celou obcí a skončil na hřišti, kde
plápolal oheň a účastníci si opekli buřty, zahřá-
li se čajem nebo grogem. Počasí  nepřálo, pro-
tože byla obrovská mlha, ale to vůbec  nevadi-
lo. Myslím, že si to všichni pěkně užili.  

Zdařilá byla i Mikulášská diskotéka pro
děti. Pořadatelé pečlivě připravili program.
Nechyběly různé soutěže, tombola a dárky od
Mikuláše. Největší překvapení na děti čekalo
příchodem Mikuláše. Otevřením opony se
před dětmi na jevišti objevilo opravdové
peklo. Podle reakce všech přítomných se líbil 
i  moderátor. 

TJ Sokol pořádal ve velmi krátké době již
čtvrtou vydařenou akci pro děti, stoupá 
i počet účastníků.  

Chtěl bych i jménem občanů moc a moc
poděkovat pořadatelům těchto akcí.  

Václav Svoboda, starosta obce Pocinovice

V Pocinovicích se poslední dobou stále 
něco děje.

Zásluhu na tom mají hlavně naše děvčata
ze Sokola se svými protějšky, která za přispě-
ní obecního úřadu pořádají různé akce. 

V loňském roce například proběhlo malo-
vání na asfalt před místním kostelem, kterého
se účastnilo velké množství dětí.

Konala se historicky první drakiáda, které
se účastnilo přes čtyřicet dětí. Viděli jsme
draky kupované, ale i doma vyrobené. Přísná

S novým rokem 2009 odstartovala i 2. polovina volejbalové soutěže P-M-1. Na kdyňské volej-
balisty čekal nelehký začátek, a to utkání s obhájcem loňského titulu a vedoucím soutěže, týmem
Bílá hora. Ve kdyňský neprospěch se ještě soupeř sešel v téměř kompletní sestavě a naopak Kdyni
chybělo několik hráčů, ať už zraněných, nebo nemocných - oba zápasy se hrály tedy v 7 lidech,
a to se 2 nahrávači. I přes tuto nepříznivou situaci kdyňáci nebojácně nastoupili a po dvou hodi-

novém vyčerpávajícím boji Bílou horu porazili 3:2.  Na druhý zápas už bohužel nestačilo hráčům
dostatek sil (díky absencím nebyla možnost střídat), a tak nakonec Kdyně podlehla 1:3.                 

Věříme, že v následující komplikované části sezóny, kdy se volejbalisté budou potýkat se znač-
nými absencemi, je kdyňské publikum přijde podpořit.                                                         (OM)

Malování na asfalt v Pocinovicích.
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Závěr  roku bez rozvrhu a  bez  zvonění
Na druhém stupni Masarykovy Základní

školy ve Kdyni se konal projektový den
ADVENT.

Celý den probíhal bez rozvrhu a bez zvoně-
ní, což je samo o sobě pro všechny na škole
příjemná změna. 

Žáci si vybrali aktivity různého druhu, např.
pečení perníčků, výrobu šperků z korálků, pří-
pravu nepečeného cukroví, výrobu svícnů,
adventních věnců a přáníček, poznávání
vánočních tradic atd. Jelikož se nejednalo 
o první projektový den na škole, zvládli rozdě-
lení do jiných pracovních skupin i nováčci -
šesťáci a samozřejmě i všichni ostatní. Po
dvouhodinové práci na aktivitách se žáci vráti-
li do svých tříd, kde si ve "svém" kolektivu
předváděli svá dílka či si sdělovali nové
poznatky a zážitky. 

Ve spolupráci s třídními učiteli zbylo dost
času i na výzdobu třídy a celé školy. Přes
obavy učitelů byli spokojeni i žáci, kteří si
domů nic neodnášeli, ale mohli vyprávět o lití
olova nebo tradicích v jiných zemích. 

Výroba aradekoru, která je neodmyslitelně
spojena s historií kdyňského závodu Elitex, do
města přiláká kosmopolitní skupinu výtvar-
ných umělců. Na dobu letních prázdnin začala
radnice společně s infocentrem připravovat
mezinárodní sympozim aradekoru.  

Tři Čechy, dva Němce a jednu Francouzsku
seznámí s technikou tvorby výtvarnice nejpo-
volanější, paní Milada Hynková, jejíž nezamě-
nitelný rukopis a umělecký úhel pohledu se 
v technologii aradekoru stal legendou. V její
dílně, v prostorách muzea, synagogy a patrně
ještě jiných objektech budou hosté týden tvořit
svá díla.  

Sympozium zahájí úvodní seminář, při kte-
rém na dané téma promluví PhDr. Jana
Potužáková a vedoucí Galerie Bratří Špillarů
Václav Sika. K týdnu tvorby a celému
"Příběhu aradekoru" se poté vrátí tématická

Sympozium aradekoru se vrací do Kdyně

publikace. Vzniklé aradekory o rozměrech dva
čtvereční metry se na podzim připojí k expo-
nátům výstavních prostor města Kdyně. Tento
projekt je spolufinancovaný EU z Evropského
fondu pro regionální rozvoj.   Sylva Heidlerová

Celý den vyvrcholil vánočním turnajem v přehazované a ve stolním tenisu v nové školní 
tělocvičně. Jako fanoušci se zúčastnili všichni žáci.                                                   Ilona Farkašová

O průběhu sympozia se radí (zleva) Dagmar Bauerová a Milada Hynková.                                      (vh)

Sedmý minibál v Dobříkově pořádal tamní
Sbor dobrovolných hasičů. Sedmdesát lidí se
spolu se dvěma muzikanty, klávesami a kyta-
rou skvěle bavilo až do pěti do rána. Určitě k
tomu přispělo prostředí, sál byl čerstvě vyma-
lovaný, opravená elektřina, vyměněná světla.
"Práce zaplatilo město. Radnici bychom proto
za zájem o veřejné dění v Dobříkově chtěli
poděkovat. Bál navíc oživila tombola, kterou
připravili hasiči," vysvětloval organizátor
Oskar Hamrus.  

Opět se všichni sejdou 8. března, kdy se
mohou ženy těšit na kytičku a  důstojnou osla-
vu jejich svátku. Při této akci vždy funguje
pouze pánská obsluha. 

A pak ještě na něco, o čem se ale dopředu
nehovoří, protože to opět bude překvapení.
Jisté ale je to, že už nyní se chlapi bedlivě při-
pravují a ještě bedlivěji to tají.                        (sh)

VII. minibál v Dobříkově

Výuka němčiny v muzeu
Společnost AgAkcent nabízí pokračování
kurzů německého jazyka pro začátečníky.
Půlroční kurz bude probíhat od ledna do

června. Výuka se koná jednou týdně v Muzeu
příhraničí, délka hodiny je 90 min. 

Vyučuje se podle učebnice Německy s úsmě-
vem nově, Nakladatelství Fraus, Plzeň 2003.

Pokračuje se od 6. lekce. 
Info na tel.: 379 413 555, 602 168 171,

e-mail: infocentrum@kdyne.cz
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Co hasičům Kdyňska rok dal a vzal
Výroční valnou hromadu uspořádali 

10. ledna v Pocinovicích. Zhodnotili uplynu-
lý rok a naplánovali si úkoly na rok letošní. 

Zpráva místostarosty Petra Ponocného
nebyla dlouhá, zato však plná faktů. Hned po
výčtu věkového složení členů, jichž je v sou-
časné době 74, z toho starších 61 let je 21, od
18ti do 30ti let mají v Poci-
novicích 15 členů a zbytek je od
31 do 60ti let. 

Následoval výčet akcí, z nichž
lze namátkou vyjmenovat účast
na oslavách Svatého Floriána 
v Domažlicích, 130 let vzniku
SDH v Koutě na Šumavě 
anebo na oslavách 100. výročí
sboru v Libkově, účast na hasič-
ském veletrhu požární techniky
PYROS v Brně a hlavně na
národní přehlídce požární
techniky PYROCAR v Při-
byslavi, kde představili svoji
Avii DA 30. 

Akce ve spolupráci s obec-
ním úřadem, jako je organizace
Dětského dne, stavění a kácení
máje, úklid a vyčištění koupaliště, sběr kovo-
vého šrotu a úklid místních komunikací, jsou
pak každoroční samozřejmostí. 

Hasiči pomohli demontovat dosloužilé roz-
hlasové zařízení v obci, které bylo nahrazeno
bezdrátovým rozvodem, sloužícím mimo jiné 
i k vyhlašování požárního poplachu.

Vzhledem k počtu obyvatel (579) je pocino-
vický sbor největší v okolí, a tudíž centrem
okrsku č. 10, takže hlavní jeho činností je
kromě výcviku vlastní zásahové jednotky 
i koordinace činnosti okolních sborů včetně
odborné pomoci. K odborné přípravě se zása-
hová jednotka schází jednou za 14 dní ve
zbrojnici, vyvrcholením byly v loňském roce 2

akce - velitelský den v Orlovici, jenž má už
patnáctiletou tradici a uspořádání nultého 
ročníku Požární taktické soutěže, který měl 
- i přes osobní jednání se zástupci ostatních sborů
- velmi malou účast. Přitom právě tato noční
soutěž by měla být příležitostí ukázat, co se
jednotky v průběhu výcvikového roku naučily.

Ještě jednu významnou akci uskutečnili loni
v Pocinovicích. Dvacet let stará cisternová
automobilová stříkačka na podvozku Liaz se
dočkala celkové rekonstrukce a  byla vybave-
na nejmodernějšími technickými doplňky.
Práce prováděla odborná firma, cena bez laku
činila 450 tisíc korun a značnou část peněz
ušetřili pocinovští na přípravě vozu před opra-

vou, kdy celkem 16 členů
odpracovalo 140 hodin.
Bohatou fotodokumentaci
nejen z této akce si mohli
všichni prohlédnout. 

Hnacím motorem hasičské
činnosti v obci i okrsku je
Václav Ponocný st. (na snímku
druhý zprava), který koncem
roku převzal vysoké ocenění
"Titul zasloužilý hasič"
Sdružení hasičů Čech, Moravy
a Slezska za dlouholetou práci. 

„Když jsem v Přibyslavi
ocenění přebíral, byl jsem tam
jeden z nejmladších," řekl
Ponocný (ročník 1947), „větši-
na vyznamenaných samozřej-

mě pracuje v dobrovolných sborech dál a já
nebudu výjimkou." 

Dokladem tohoto tvrzení je sedm nových
mladých členů, kteří na valné hromadě 
převzali průkazy. V Pocinovicích tak splnili
úkol z loňského výročního jednání, zajistit pro
svoji práci především mládež.

Na výroční valné hromadě starosta sboru
Josef Stuiber ocenil především práci s mladý-
mi hasiči, kde se daří každý rok doplňovat
jejich oddíl novými členy, konstatoval s uspo-
kojením fakt, že při každoroční brigádě na sběr
železného šrotu se letos podařilo nasbírat cel-
kem tři valníky, a tím vylepšit rozpočet
pokladny sboru. Hasiči se zúčastnili průvodu
sv. Floriána v Domažlicích i okrskové soutěže
v Libkově, kde obsadili 2. místo.

Velitel sboru Václav Kafka poděkoval stroj-
níkům za vzornou údržbu techniky, kterou se
přes její stáří daří udržovat v pohotovosti. 

Josef Tvardík ve svém vystoupení konstato-
val, že u jeho mladých svěřenců právě končící
rok nebyl příliš jiný, než ty minulé. Pro tříkrá-
lovou charitativní sbírku vytvořili tři skupiny,
které poctivě obešly celou obec, v únoru se
zúčastnili průvodu masek a maškarního bálu.
Jejich hlavní činností je účast v soutěži
Plamen, kde standardně obsazují první místa 
v okrese a přední v kraji - letos to bylo třetí na
soutěži v Chodově u Karlových Varů. Klidnou
zimu si zajistili dvěma prvními místy v pod-
zimním kole soutěže. Z jedenácti sborů na
okrese, zabývajících se činností s dětmi a mlá-
deží, má Chodská Lhota prokazatelně nejlepší
výsledky.

V diskusi řekl místní rodák, dnes starosta
Starého Klíčova Zdeněk Květoň: „Jsem odtud
20 let pryč a nevěřím svým očím, kolik se toho
změnilo a jak  bohatou činnost místní dobro-
volní hasiči dělají. Je to dobře." Letošní valná
hromada byla proti jiným rokům přece jen tro-
chu odlišná. Nepředávala se žádná ocenění 
a diplomy. Proč, to vysvětlil starosta sboru 

Před diskusí nechybělo kulturní vystoupení právě mladých hasičů - básničky, písničky, diskotéko-
vý tanec a také scénka v krojích.

V Chodské Lhotě

J. Stuiber: „Příští rok, konkrétně 18. července,
budeme slavit 110 let založení dobrovolných
hasičů v Chodské Lhotě. Chceme oslavu udě-
lat ve větším, takže ocenění budeme předávat
před více lidmi."

Výroční jednání skončilo - teď už tradičně -
výborným gulášem a zábavou.  

Zdeněk Huspek
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Jak žil sbor ve Slavíkovicích

Obsáhlou zprávu jednatele Jiřího Grösla
vyslechlo v sále loučimské restaurace kromě
pozvaných hostů také dvacet čtyři členů z cel-
kového počtu 42. 

Akce v průběhu roku, jako je osvětlení
vánočního stromu na návsi, vánoční nasvícení
kostela, hasičský bál, příprava dřeva pro hos-
tinského jako kompenzace nájmu za využívání
sálu na schůze sboru i obce, čištění požární
nádrže a stavění máje, jsou skoro rituálem,
stejně tak účast na okrskové soutěži v požár-
ním sportu.  Ta se letos konala v sousedním
Libkově a  družstvo Loučim nad 35 let zvítězi-
lo, další do 35 let bylo třetí. 

Pravidelná je také účast na velitelském dnu
okrsku č. 10 v Orlovici, stejně tak jako absol-
vování různých školení odbornosti. Na nultý
ročník noční soutěže v Pocinovicích pak lou-

Pod stromečkem nalezli hřiště
Jelikož se z řad členů Sokola i veřejnosti

projevil malý zájem o využívání tenisových
kurtů z důvodu špatného technického stavu,
přistoupili jsme v loňském roce  k jejich kom-
plexní rekonstrukci. Po důkladném zvážení
všech možností jsme nechali na jejich místě
vybudovat víceúčelové hřiště s umělým povr-
chem. Nové hřiště stálo 970 tisíc, z toho přís-
pěvek Plzeňského kraje činil 600 000 korun,
příspěvek města Kdyně 250 000 korun a zby-
tek 120 000 korun jsme hradili z vlastních pro-
středků.  

Za finanční pomoc patří oběma institucím
náš veliký dík. 

Jak vidíte, tato rekonstrukce stála nemalé
peníze, a to jsme si část prací, například od-
stranění starého pletiva, vybourání původní
podezdívky a odvoz stávajícího povrchu, 
udělali svépomocí s podporou místních podni-
katelů.        

1. Pravidelné cvičení
Pravidelné cvičení v Prapořištích je rozděle-

no do 5 kategorií, tj. mladší žactvo (19 cvičen-
ců), starší žactvo (19),  starší ženy (33),  muži
(15)  a stolní tenis. Ve všech kategoriích bylo
odcvičeno 148 hodin. Pravidelnou činnost
zajišťovalo patnáct cvičitelů. Naši tělocvičnu
využívají také 1x týdně na hodiny tělesné
výchovy  žáci ZŠ Prapořiště.

2. Činnost oddílu stolního tenisu
Oddíl má k dispozici čtyři stoly s potřebným

vybavením a schází se pravidelně každou stře-
du pod vedením Zdeňka Žambůrka. Družstvo
mužů hraje v současnosti Okresní přebor.

Za Sokol Prapořiště Ladislav Vencl

365 dní v Sokole Prapořiště

Výroční hodnocení loučimských hasičů

Tímto příspěvkem bych chtěl krátce zhod-
notit naši činnost v uplynulém roce 2008. 

Začátkem května jsme uspořádali o naší
pouti hasičskou soutěž, předchozí nepřízeň
počasí byla nemilá, ale v den soutěže se poča-
sí vydařilo a vše dopadlo dobře. Dále následo-
vala okrsková hasičská soutěž, kde jsme si
zajistili postup do vyřazovacího kola v Malé
Vísce. Zde jsme si vybrali smolný den. Vinou
několika malých chyb jsme si postup do dal-
ších kol nevybojovali. 

Dále jsme se zúčastnili několika dalších
soutěží v okrese Klatovy. Samozřejmě neje-
nom soutěžíme, ale hlavně pomáháme obecní-
mu úřadu brigádami při úklidu a zvelebování
naší obce, dále pokračujeme ve výstavbě
požárního cvičiště. Letos jsme zhotovili pří-
pojku elektřiny a na podzim zahájili stavbu
kůlny na požární věci a též jako prodejní místo
při našem Pouťovém poháru. Naši činnost

jsme zhodnotili na Výroční valné hromadě,
která se konala 17. ledna 2009. 

Dále bych chtěl pozvat všechny hasičské
sbory na další ročník "Pouťového poháru",
který se koná jako každý rok v sobotu před
naší poutí, letos je to 2. května od 13 hodin.
Soutěž proběhne  na dvě kola, vše podle pravi-
del OSH Klatovy, klasika na dvě B a dvě C 
v každém proudu a nástřikové terče, výsledný
bude lepší čas z obou pokusů. Občerstvení 
a následná hudební produkce skupiny „Lážo
plážo" bude zajištěna ve stanu na cvičišti.

Srdečně Vás zdraví  a zve 
velitel SDH Slavíkovice  Jiří Vogeltanz

Zleva bývalý velitel SDH Loučim Josef Šváb st. a strojník Jaroslav Široký.
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Hasiči ze Stanětic hodnotili rok na valné
hromadě v Oprechtické hospůdce. Pozvali
hosty z SDH Hříchovice, Františka Krumla 
s Josefem Krásnickým, starostu OÚ Zahořany
Václava Řeháka, starostu okrsku SDH
Oprechtice Václava Dolejše a předsedu
Mysliveckého sdružení Luboše Štengla.

Hlavní slovo měl starosta SDH Stanětice
Václav Šimánek, který zhodnotil aktivní čin-
nost sboru a zdůraznil, že hasiči nemají ve své
náplni jen preventivní a zásahové práce při
požárech, ale jsou hlavně organizátoři dění ve
vesnici. Vyzdvihl zde zejména práci s dětmi.
Poté si slovo předávali členové výboru a nako-
nec se vyjádřili k různým tématům i hosté.

Tečkou za celou akcí bylo výborné občer-
stvení složené ze dvou chodů, které připravil
Martin Červený.                 Hanka Hofmannová

Čtěte 
www. kkdynsko.cz

čimští dodali čtyři rozhodčí. V  roce 2009 plá-
nují v Loučimi znovu zajistit přítok vody do
rybníka na návsi, který čeká oprava hrází, pře-

vzetí nové výstroje pro zásahovou jednotku 
a premiérovou oslavu Mezinárodního dne žen.  

(zh)



Tajemný příběh rytíře Maxmiliána

Na severozápadním rohu kdyňského náměstí
stojí restaurace Černý orel (čp. 24). Dříve to byl
zájezdní hostinec "Na poště" (čp. 81) Jana
Ublakera. Kdysi se tam říkalo (po baráku) "u
Bolfíčků" a byla zde i poštovní úřadovna. Pošta
tehdy jezdila z Klenčí pod Čerchovem do Klatov.
Navštívíte-li tuto restauraci a dopřejete si něco
dobrého k jídlu, musíte otevřít jídelní lístek. Na
začátku tohoto lístku se můžete dočíst informaci,
že se zde kdysi dávno narodil za podivuhodných
okolností neznámý hošík. Ponořte se tedy do
tohoto vyprávění:

Píše se 12. říjen léta Páně 1795, je temný mlha-
vý večer a do náměstí se řítí krytý kočár a míří 
k hostinci Jana Ublakera. Hostinský vyběhl ven
do průjezdu a z kočáru slyšel: "připravte rychle
pokoj a čisté lože. Mé paní se udělalo cestou
nevolno." Ublaker otevřel svůj parádní pokoj, za
ním vešly dvě dámy v závojích. Jedna trpěla a sté-
nala a druhá jí úzkostlivě podpírala, opatrovala 
a rozkazovala: "odejděte a pošlete sem svou
paní." Paní hostinská přišla, promluvila s nenadá-
lými hosty a rychle poslala děvečku pro porodní
babičku paní Liškovou. Ta brzy pomohla na svět
zdravému hošíčkovi. Z kočáru mu přinesly úpl-
nou výbavu. Ošetřili dítě i rodičku a paní Lišková
si dítě hned odnesla domů a v sousedství mu
vyhledala kojnou. Matka své dítě ani nespatřila.
Hostinská vyprávěla, že po celou dobu měla ta
neznámá rodička hlavu zahalenou hustým závo-
jem a její průvodkyně dbala na to, aby nikdo ani
na vteřinu nespatřil její tvář. 

Když ráno neznámá žena procitla, poprosila,
aby ji navštívil pan farář, že by se ráda vyzpoví-
dala. Tehdy ještě nebyla kdyňská fara děkan-
stvím. Faráře zde zastával skoro osmdesátiletý
Bernard Petírka. Kvůli chatrnému zdraví z fary
vůbec nevycházel, proto poslal za sebe 
k Ublakerům kaplana Martina Haffnera. Ten byl
uveden rovnou k loži tajemné matky a její opat-
rovnice byla venku u dveří na stráži a nehnula se
od nich, dokud kaplan neodešel. Pak poručila
zapřahati, štědře zaplatila Ublakerům za poskyt-
nutou pomoc, vyvedla svoji svěřenku, usadila ji 
v kočáře vystlaném pokrývkami a za ranního sví-
tání, kdy ještě celé kdyňské údolí bylo zahaleno
hustou mlhou, zmizel kočár na silnici směrem ke
Klatovům.

Ještě týž den, přímo v hostinci, provedl křest
kaplan Haffner za přítomnosti personálu a chla-
pec obdržel jméno Max podle světce, v jehož den
se narodil. Aby však jeho původ zůstal utajen,
nebylo mu dáno jeho příjmení ani po otci, ani po
matce, nýbrž jméno smyšlené - Obentraut.

Chlapce se starostlivě ujal kdyňský kaplan Martin
Haffner, který jediný znal tajemství jeho původu.
Vzal chlapce s sebou i ke sv. Anně na Tanaberk,
když se tam stal r. 1798 farářem. Tam začal cho-
dit malý Max do školy, tam ho Haffner také při-
pravoval k přijímací zkoušce do gymnasia pre-
monstrátů v Plzni. 

Vždy ho učil milovat český jazyk a vlast. To
ještě více rozvíjel na gymnasiu profesor
Sedláček. Po absolvování gymnasia studoval ve
Vídni práva, kde se stal po vykonání příslušných
zkoušek dvorním koncipistou, byl povýšen do
stavu rytířského, jmenován guberniálním sekretá-
řem v Praze a konečně krajským presidentem pro
Plzeňský kraj. Z jeho rychlé kariéry vzhůru je
jasně vidět, že někdo nahoře "neznámý", ale
velmi vlivný vedl malého Maxe neviditelnou
rukou životem, platil na něj a přičiňoval se o to,
aby jeho cesta životem byla pohodlná a zbavena
co nejvíce denních hmotných starostí. Mladý
Max se nikdy nedověděl toho nejmenšího o svých
rodičích, ani kdo ho podporoval hmotně na studi-
ích. Své prázdniny vždy trávíval u pátera
Haffnera, i když se tento stal farářem na Červe-
ném Dřevě a později ve Staněticích. Když napo-
sledy navštívil tohoto ušlechtilého kněze, seděl u
jeho úmrtního lože, neodolal, aby se ho zeptal:
"Povězte mě prosím Vás, kde mám rodiče."
Umírající Haffner zakroutil hlavou a řekl namá-

havě: "Nežádej toho ode mne. Zpovědní tajemství
zapečetilo má ústa. Ale domov budeš mít zase 
u sv. Anny. Stal se tam lokalistou český básník,
nemanický kaplan Václav Sedláček." 

Max, rytíř z Obentrautu, si zamiloval toto tiché
místo, jezdil sem o prázdninách trávit svoji dovo-
lenou, později i s manželkou a s dětmi. Nikdy se
však nedozvěděl, kdo je jeho matka a jeho otec.
Dlouho se to nevědělo, ale později přeci vydaly
archivy svá svědectví. V okresním archivu 
v Horšovském Týně bylo nalezeno, že matkou
neznámého Maxe byla hraběnka Anna Marie
Stadionová (*1775 - †1841) z Kouta a otcem jme-
novaného nebyl nikdo jiný, než mladý kníže
Ferdinand Trattmannsdorff z horšovskotýnského
zámku. 

A jak vlastně k této události došlo? Psal se 
16. leden 1795. Již zmíněná hraběnka byla na
cestě z Chudenic domů ke Koutu a večer za tuhé
zimy se polámal povoz. Obrátila se tedy o pomoc
ke hraběti Ferdinandu z Trattmannsdorffu z blíz-
kého zámku v Horšovském Týně. Ten věnoval
této dámě všestrannou péči tak, že to bylo po
nedlouhé době zjevným. Manžel hraběnky Anny
Marie hrabě Filip Jan Stadion, byl už přes půl
roku jako státní zástupce v Terstu. Celé záležitos-
ti se ujala matka nemanželského otce, hraběnka
Černínová z Chudenic, a podle jejího plánu, až se
dítě narodí, bude tajně vychováváno u jejího bra-
tra na chudenickém zámku. 

Osud šel však jiným směrem. Hraběnku potkal
v těhotenské době úraz kolenního kloubu, a to
vedlo k předčasnému porodu. Toho zmíněného
večera 12. října 1795 jel z koutského zámku pan-
ský kočár se zahalenými okénky. Jeho cíl byl
patrně chudenický zámek. Ale hraběnka zřejmě
již do Chudenic nedojela a porodila tak v hostin-
ci u Ublakera.

A jak se vedlo našemu rytíři Maxmiliánu 
z Obentrautu? Stal se významným správním úřed-
níkem, později guberniálním sekretářem v Praze.
Napsal také několik právnických knih v českém 
i německém jazyce. Po celý život pomáhal těm,
kdo se na něho s důvěrou obraceli, zvláště z rod-
ného kraje. Zemřel v Praze 15. dubna 1883 
v úctyhodném věku nedožitých 88 let.

Rudolf Šlajer
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Co se dě je  v  infocentru

Tradice ruční práce v muzeu

Bylo by dobré vydat nějakou publikaci, která
by popsala dějiny města. Dnes se na výstavě
sešla skupina lidí, která diskutovala o tom,
jaká je škoda, že uvedená expozice potrvá jen
krátký čas a  pak zase zmizí v archivech."

Po rekordní dobu však stará Kdyně zaujala
devítiletou Karinku Hruškovou s babičkou.
"Všechno jsme nahlas četly. Moc se mi to líbí.
Hledala jsem místa, kde je naše škola a tak,"
vysvětlila Karinka, která svým zájmem pře-
kvapila nejen babičku.

Přicházeli i jiní, kteří sálem jen proběhli,
aby si ukrátili čekání na autobus. I to bylo
smyslem. Protože každý, i ten, kdo panely
očima jen přelétl, si nějaký dojem o historii
města do povědomí uložil. 

Výstava byla instalována s finanční podpo-
rou Plzeňského kraje. Sylva Heidlerová   

Výstava snímků staré Kdyně skončila
Vzpomínky zaujaly

Expozice na 12 panelech, složená z historic-
kých fotografií a citací vzpomínek pamětníků
v sále Muzea příhraničí, vzbudila mezi místní-
mi lidmi zájem. Někteří si na ni udělali čas a
prohlíželi ji velmi pečlivě. 

Zejména ženy se pomocí starodávných
snímků vracely do mládí a kritickým zrakem
odhalovaly nesrovnalosti. Pokud se návštěvní-
kům povedlo zastihnout u panelů pana staros-
tu Löffelmanna, odcházeli  s dokonalým
výkladem o dřívějším životě města. 

Ačkoli autoři dílo konzultovali na pravidel-
ných setkáních pamětníků, při veřejném před-
stavení pak byly nalezeny drobné chyby, které
je třeba napravit. Ostatně i to bylo jedním z
cílů expozice. Často také zaznělo: „To je
škoda, že se nemůžeme přijít podívat za měsíc
znovu, člověku se leccos rozleží, přemýšlí o
tom a znovu by si to pak prošel."  Výhodou
expozice ale je i relativně snadná mobilita,
takže se určitě v budoucnu najde příležitost
výstavu znovu představit, možná snad dokon-
ce rozšířit. 

Více než dvě hodiny věnoval výstavě Milan
Brych: „Mladá generace vůbec neví, co Kdyně
byla, že má svoji historii. To je velká škoda,
protože Kdyně si pohledy zpět zaslouží. Je to
velmi dobře připravená výstava, chronologic-
ky sestavená. Minulost Kdyně je bohatá,
turisté o ní stále vyhledávají informace.
Bohužel v tomto směru není co nabídnout.

V závěru roku uspořádalo Turistické infor-
mační centrum Kdyně celodenní zájezd do
rakouské metropole Vídeň. Hlavním cílem
zájezdu byla galerie Albertina, kde se nachá-
zela výstava obrazů a kreseb Vincenta van
Gogha, historicky první výstava Vincenta van
Gogha v Rakousku a tím i nejblíže hranic
České republiky.  

O jedinečnosti a neopakovatelnosti výstavy
svědčily i rekordní počty návštěvníků. Ve fron-
tě na vstupenku jsme si postáli skoro hodinu,
a to jsme šli v denní dobu, kdy podle pořada-
telů byla návštěvnost nejnižší. Jakmile jsme
však vstoupili do výstavních prostor, ihned
jsme zapomněli na peripetie spojené s davy lidí
a nechali se pohltit krásou Goghova umění.

Expozice byla rozdělena podle jednotlivých
etap Goghova života, návštěvník tak mohl
pozorovat, jak se jednotlivá období života pro-
jevovala na umělcově tvorbě.

Před návštěvou Albertiny jsme si prohlédli
klasicistní zámek Schönbrunn, palác Hofburg
a jiné dominanty Vídně. Poté jsme se ještě ode-
brali na náměstí před radnicí, abychom si na
vánočních trzích pochutnali na punči.      (mk)

V sále Muzea příhraničí ve Kdyni se konal
vánoční jarmark. Stejně jako minulý rok i letos
zde několik umělců představilo lidová řemes-
la. Návštěvníci tak měli možnost pozorovat
proces tvorby jednotlivých děl a zároveň si 
i zakoupit hotové výrobky.

Své výtvarné techniky pergamáno a encaus-
ticu představila Marie Mužíková. Precizní řez-
bářskou práci předváděl Jan Tykvart. Líbezné
obrázky na kameny zde malovala Petra
Kopecká. Nádherně zdobené voňavé perníčky
jsme si mohli zakoupit od Oldřišky Hlaváčové,
jejíž zručnost obdivovala nejedna hospodyně.
U paní Švecové příchozí obdivovali trpělivost
a dovednost v paličkování, které je, pro mnohé
v dnešní době, téměř neznámým uměleckým
řemeslem.  

Vánoční jarmark se ve Kdyni těšil vysoké-
mu počtu a zájmu občanů. Lidová řemesla 
s vánoční tématikou si nenechalo ujít na 250
návštěvníků, čímž se dá tato akce hodnotit
jako velmi úspěšná.  

Marie Kobesová, TIC Kdyně

Kdyně obdivovala
umění van Gogha

Vzkaz prVzkaz pro pamětníkyo pamětníky
Poslední loňské Setkání pamětníků 
s pořadovým číslem 27 proběhlo 
12. prosince 2008. Mohlo se těšit 

dosud nejvyššímu počtu 
dvaačtyřiceti účastníků.  

Setkání v roce 2009 budou probíhat
v posledním měsíci v kvartálu, pravidelně

druhý pátek v měsíci. 

Nejbližší 28. Setkání pamětníků se tedy
koná v pátek 13. března 2009 od 14. 30

hodin, tentokrát v Synagoze. 

Budeme vzpomínat na lidi, domy v ulici
Masarykova, kde se vedle synagogy nachází

i sokolovna a další.

Výstavu Stará Kdyně ve fotografiích si přišli prohlédnout také manželé Melčovi. 
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O tituly mistrů ČR budou bojovat stovky závodníků v Hluboké
Mistrovství České republiky v přespolním

běhu všech kategorií se koná v Hluboké 
u Kdyně. U koupaliště v Hluboké se tak 
21. března shromáždí na pět set nejlepších
běžců napříč všemi kategoriemi z celé naší
země s dvěma stovkami technického doprovo-
du. Velký podíl na významné události má
legendární místní běžec, veterán Karel
Duchek: „Pořadatelem akce je Atletic Club
Domažlice, který hledal vhodný prostor.
Nejdříve uvažovali o Horšovském Týně, nedo-
mluvili se ale na využití zámeckého parku.
Vzal jsem je proto do Hluboké a věnoval
hodně času a úsilí tomu, abychom vybrali
vhodnou trasu. Z mého pohledu je bezvadná.
Místo jim také vyhovovalo. Já sám neběžím,
kategorie veteránů se nevypisuje, ale pokud
mám doporučit, komu fandit, tak na start se
postaví naši rodáci Jiří Voják, Martin Frei 
a Kateřina Beroušková. Všichni pocházejí 
z Domažlicka, i když dnes už sbírají medaile
na mistrovstvích republiky za jiné oddíly,"
vysvětluje Karel Duchek. 

Organizování závodu bude náročné, pomů-
že i město Kdyně. Koupaliště má nevýhodu 
v zázemí, a tak do sprch ve kdyňské škole

budou závodníky taktově vozit tři autobusy.
Start a cíl krosu je tedy na koupališti 
v Hluboké, v dvoukilometrovém okruhu pak
poběží různě dlouhé trasy asi deset kategorií.
Žákovská kategorie má určeno 1 500 metrů,
dospělí trasu oběhnou pětkrát. „Mistrovství
musí být především šou pro diváky, proto se
vše bude odehrávat před jejich očima. K dis-
pozici chystáme stánky s občerstvením, musí-
me počítat i s tím, že třetina účastníků bude
chtít v blízkosti přenocovat. Během závodu
všechny povzbudí hudba, na pódiu vystoupí
mrákovští dudáci," doplňuje informace o prů-
běhu závodu tajemník Atletic Clubu. 

Šampionát v krosu už se na Domažlicku
běžel, a sice v Bělé nad Radbuzou před třemi
lety. Tehdy přišla zhruba tisícovka diváků.
Zázemí v areálu by mělo být vytvořeno ve spo-
lečenském stanu, který na tuto událost zapůjčí
Sdružení obcí Kdyňska. Z mistrovství bude
vysílán třicetiminutový záznam v České tele-
vizi.  Závod odstartuje v sobotu 21. března 
v 11 hodin v areálu koupaliště v Hluboké,
předpokládaný konec v 16 hodin. Sportu zdar,
běžcům pak zvláště.                Sylva HeidlerováBěžecký veterán Karel Duchek je pravidelným

organizátorem běhů kolem Korábu.              (sh)

V rámci projektu Community Policing, o prohlubování komunikace a udržování vztahů mezi
policií a veřejnou správou, pozvali kdyňští policisté pracovníky Městkého  úřadu ve Kdyni na
bowling.  Zástupci, převážně ale zástupkyně úřadu, se oblékli do červených triček se znakem
města, protože v tomto úboru už družstvo několikrát zdařile reprezentovalo.  Úspěch slavilo i ve
Kdyni, kde vyhrálo  972 : 946. 

Vítězové si odnesli putovní pohár, policejní mužstvo cenu útěchy. Při losování nejlepších jedin-
ců se z 1. pozice radoval Oskar  Hamrus, druhý Láďa Mráz, třetí Jirka Hafič. Čtvrté místo obsadil
Zdeněk Šmucr, mimo jiné i nejstarší účastník. Organizátorům se zželelo i poslední dvojice, která
si jako kompenzaci odnesla cukr a dětský šampus.  „Nejdéle v březnu chceme akci zopakovat.
Všem se líbila, seznámili jsme se a ani z hlediska sportu to nemělo zanedbatelný význam," uvedl
úspěšný Oskar Hamrus.                                                                                          Sylva Heidlerová

Radnice porazila policii v bowlingu

Vítězné družstvo kdyňské radnice na bowlingu. 

Domov Bystřice vydal kalendář pro rok 2009. Pokud máte zájem, 
koupíte ho v papírnictví na náměstí ve Kdyni. 

K prodeji jsou též výrobky z dílny pracovní rehabilitace. 

V sále Muzea příhraničí se konala cestopis-
ná přednáška s názvem: Pouť do Santiaga de
Compostela a na konec světa. Volba tématu
přednášky pro Kdyni nebyla náhodná, Kdyně
se totiž nachází na značené poutnické trase
vedoucí do Santiaga de Compostela, a tak jsme
se rozhodli kdyňským občanům třetí nejslav-
nější křesťanské poutní místo přiblížit. 

Přednášku vedl Petr Štolcpart zastupující
občanské sdružení Společnost Lva z Rož-
mitálu. On sám prošel část trasy do Santiaga
de Compostela, a tak svůj výklad doprovázený
fotografiemi obohatil i o vlastní zážitky 
z několikadenního putování po rozpálených
španělských cestách. Marie Kobesová,  

Infocentrum Kdyně

Pouť do Santiaga de
Compostela a na konec světa

Účast na přednášce byla poměrně početná.
Mezi návštěvníky patřili i dětští posluchači.
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29. 1. - 28. 2. Kdyně, Muzeum příhraničí,
výstava obrazů a kreseb Ireny Hromádkové -
Žváčkové z Nové Vsi

6. 2. Kdyně, Sokolovna, 18.00, Setkání při
dechovce 2009, pořádá Město Kdyně a MKS
Kdyně, hraje taneční orchestr Oty Hellera,
doprovodný program

7. 2. Dlažov, sokolovna, 14.00, dětský maš-
karní bál

7. 2. Koloveč, 14.00, Dětský maškarní kar-
neval

7. 2. Pocinovice, oslava 90-tého výročí
založení TJ Sokol Pocinovice, spojená se slav-
nostní výroční členskou schůzí, kde bude
předcházet pro veřejnost výstava fotografií z
historie sokola o činnosti jednotlivých oddílů
až po současnost

7. 2. Tlumačov, kulturní dům, 20.00,
Hasičský bál, hraje Hájenka a Šohaji

7. 2. Prapořiště, 20.00, kulturní dům,
Hasičský bál, hraje Relax Klatovy

14. 2. Všeruby, SRPDŠ pořádá v místním
KD od 14.00 hod. Dětský maškarní bál

14. 2. Chodská Lhota, 13.30, dětský maš-
karní bál v sále U Strnadů

14. 2. Chodská Lhota, 20.00, Valentýnská
diskotéka v sále U Strnadů

14. 2. Mezholezy, 19.00, Kloboučková
zábava

14. 2. Pocinovice, 20.00, Sokolský ples, kde
k tanci a poslechu zahraje skupina Orion a
předtančení bude mít taneční skupina Avanti. 

14. 2. Dlažov, Bigbítová hospoda, 21.00, I.
maškarní BIGBÍT - UKRADENÝ VJECY

21. 2. Chodská Lhota, 13.00, maškarní
průvod obcí, sraz U Strnadů

21. 2. Kdyně, 5. erotický diskoples od 20.00
hod. V průběhu večera budou přítomné bavit
doprovodné programy jako například go-go a
top-less tanečnice, laser show, barmanská
show, chybět nebudou ani zajímavé soutěže o
ceny.  Tančit se bude při největších hitech
80.let  až po současnost. 

Vstupné je 150 korun v předprodeji, který
zajišťují: TODO Kdyně a Pegas Domažlice
náměstí. Pořadatelé doufají, že se budete pří-
jemně bavit a že se necháte i nějakou tou ero-

tikou inspirovat. O hlavní vystoupení se posta-
rá Robert Rosenberg s jeho live show! 

21. 2. Všeruby, SDH pořádá v místním KD
od 20.00 hod. ples SDH, hraje Domažličanka 

21. 2. Dlažov, u sokolovny, 8.00, tradiční
česká zabijačka

21. 2. Dlažov, Bigbítová hospoda, 20.00,
Masopustní bál - BLIZZARD 

22. 2. Kdyně, sál kina, 19.30, MKS Modrá
hvězda uvádí divadelní představení Koza aneb
kdo je Sylvie

28. 2. Koloveč, 14.00, Masopustní veselice

BŘEZEN

4. 3. Kdyně, Muzeum příhraničí -  Výstava
obrázků ze sbírek MUDr. Nováka

7. 3. Hluboká, 14.00, Hlubocký test -
běžecký závod, prověrka na Mistrovství ČR,
startovné 40 Kč, pořádá Sokol Hluboká 

7. 3. Dlažov, sokolovna, MDŽ
7. 3. Mezholezy, MDŽ - přednáška, beseda,

hudba
8. 3. Kdyně, MKS Modrá hvězda uvádí

představení Dívčí válka
8. 3. MDŽ v Dobříkově
13. 3. Kdyně, 14.30, Synagoga, 28. setkání

pamětníků
13. 3. Černíkov, 19.00 hod. v sále kulturní-

ho domu v Černíkově. Ve spolupráci s Místní
knihovnou v Černíkově se pořádá beseda o
expedici do Tibetu. Beseda je spojená s promí-
táním filmu.

14. 3. Všeruby, SPRDŠ pořádá od 20.00
hod. v KD taneční zábavu, hraje Dupalka.

14. 3. Dlažov, Bigbítová hospoda, 21.00,
ZVLÁŠŇÝ ŠKOLA

21. 3. Mezholezy, 14.00, setkání důchodců

21. 3. Hluboká, 11.00, Mistrovství České
republiky v přespolním běhu

21. 3. Dlažov, Bigbítová hospoda, 21.00,
ARGEMA

22. 3. Kdyně, MKS Modrá hvězda uvádí
Den na zkoušku (malý muzikál s Monikou
Absolonovou)

27. 3. Mezholezy, zájezd do divadla
Pasečnice

Chodská Lhota připravuje na duben
Velikonoční turnaj ve stolním tenise.

ÚNOR
3. 20:00 Kdopak by se vlka bál?

(ČR)
4. 17:00 Kdopak by se vlka bál?

(ČR)
6.-7. 20:00 Ženy (USA)
10.-11.  20:00 Rolling Stones (USA)
13.-14.  17:00 Sobík Niko 

(FIN/DÁN/SRN/IR)
17.-18.  20:00 Sněženky a machři 

po 25 letech (ČR)
20.-21.  17:00 Madagaskar 2: 

Útěk do Afriky (USA)
20.-21.  20:00 Den, kdy se zastavila země

(USA)
24.-25.  20:00 Austrálie (USA/AUSTR.)
27.-28. 20:00 REPO! Genetická opera 

(USA)
BŘEZEN
3.-4. 20:00 Sněženky a machři 

po 25 letech (ČR)
6.-7. 20:00 Ocas ještěrky (ČR)
10.-11. 20:00 Anglické jahody (ČR)
13.-14. 17:00 Peklo s princeznou (ČR)
17.-18. 20:00 Hlídač č. 47 (ČR)
20.-21. 20:00 Líbáš jako bůh (ČR)
24. 20:00 Kdopak by se vlka bál? 

(ČR)
25. 17:00 Kdopak by se vlka bál? 

(ČR)
27. 20:00 Česká rapublika (ČR)
28. 20:00 Máj (ČR)
31. 20:00 Báthory (ČR)

Třetí lednový den se pocinovičtí mladí stolní tenisté ve složení (zprava) Miroslav Jehlík,
František Copák, Ondřej Kočka zúčastnili finále družstev krajského přeboru starších žáků 
v Nýřanech za účasti deseti nejlepších krajských mládežnických oddílů. Nenašli přemožitele a pře-
svědčivě zvítězili v semifinále nad družstvem ze Sušice 4:0 a ve finále si poradili s domácím 
družstvem z Nýřan 4:1. Zajistili si tak nominaci do republikového turnaje družstev, kde budou
reprezentovat Plzeňský kraj.

Druhý den se družstvo ve stejném složení utkalo v Boru u Tachova o titul Přeborníka kraje
ve vyšší kategorii dorostu, kde si vedlo také velice zdatně. V semifinále kluci těsně podlehli druž-
stvu Sokola Plzeň "V" 3:4 a skončili na třetím místě. Přeborníka kraje v kategorii družstev doros-
tu si odneslo družstvo z Klatov.                     

Za tyto výkony jim děkuje trenér Miroslav Jehlík st.                   Foto poslední barevná strana.

Výstava obrazů IrVýstava obrazů Irenyeny
HrHromádkové - Žváčkovéomádkové - Žváčkové

Návštěvníci Muzea příhraničí ve Kdyni
mají od 29. ledna do 28. února příležitost si
prohlédnout kromě stále expozice i výstavu
obrazů a kreseb Ireny Hromádkové - Žváč-
kové z Nové Vsi.

Autorka se narodila v malířské rodině 
a také vystudovala výtvarnou školu v Praze
na Hollarově náměstí. Hlavními učiteli 
a kritiky byli oba rodiče. V roce 1983 se 
s mužem odstěhovala na chalupu do Nové
Vsi u Kdyně, kde nyní trvale žijí. Stále se
věnuje malbě a zdejší krásná krajina je jí
inspirací. Koníčkem je pěstování květin, což
se projevuje také v tvorbě.

Irena Hromádková - Žváčková samostat-
ně vystavovala v Praze, Zlíně, Adamově 
u Brna, Bakově, opakovaně v Domažlicích 
a ve Kdyni.

Pocinovice potvrdily krajskou špičku

Informační centrum Kdyně připravuje 
na 20. června 2009 5. ročník akce 

Na kole z Čech do Bavor
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Stalo se již tradicí, že na Štědrý den ve 21
hodin se schází občané Nové Vsi v místní
kapličce.

Letos bohužel bez tradiční mše svaté. Přesto
ale děti z Nové Vsi pod vedením manželů
Sajlerových nacvičily pásmo koled a vánoč-
ních písní. Všem občanům, kterých přišlo
kolem padesáti, se pásmo líbilo a společně si
s dětmi zazpívali.

Závěrem starosta obce všem popřál příjem-
né prožití vánočních svátků a zdraví do nového
roku 2009.

Pro zahřátí bylo připravené svařené víno, za
které bych chtěl poděkovat manželům
Ticháčkovým. Doufám, že se za rok sejdeme
opět v tak hojném počtu.

Václav Kraft, starosta obce

Koloveč má vlastní pěvecký sbor

Ve slavnostně vyzdobené hale Základní
školy Koloveč se v závěru roku konal tradiční
vánoční koncert. Tradiční jen podle času,
místa, účasti pěveckého sboru Mlejnek, sólo-
vých vystoupení s hudebními nástroji a vánoč-
ních koled. Program,  který uváděli moderáto-
ři Simona Šleglová a David Gabriel, byl však
plný nových nápadů. 

Pěvecký sbor zazpíval písně z Chodska 
a představil také část repertoáru, se kterým na
podzim vystupoval na 2. mezinárodním festi-
valu Lago di Garda v  Itálii. 

Na akordeon a klavír zahrály žákyně 9. roč-
níku Lucie Haladová a Petra Bozděchová.
Hosty byli učitelé Základní  umělecké školy ve

Staňkově i bývalí žáci naší školy. Jestlipak si
vzpomněli na svá první vystoupení ve chvíli,
kdy začali moderátoři představovat nováčky,
kteří zpívají se sborem od letošního podzimu?  

Diváci viděli také country tanečnice s nápa-
ditou a zároveň náročnou  choreografií, roken-
rol 6. třídy a tanec „Jožinů z bažin", ve kterém
nechybělo ani práškovací letadlo. Několik spo-
lečenských tanců předvedli žáci vyšších  roč-
níků. Pátá třída nacvičila dramatizaci pohádky
Šípková Růženka. 

Koncert zakončily koledy. Tu poslední zpí-
vali se členy sboru všichni učinkující i mnozí
diváci. 

Světlana Göttingerová, ZŠ Koloveč 

ní ubytovací centrum pro tělesně postižené,
seniory, pro domácí i zahraniční klienty. 

„Už to připravujeme dlouho, jde však 
o vysokou investici, na kterou budeme těžko
shánět vlastní prostředky. Nyní nám nabídl
pomoc i Plzeňský kraj," vysvětluje Jana
Jarolinová. „V současnosti jednáme s architek-
tem, už připravuje projekt, který by udal směr
dalšímu snažení, od kterého by se pak odvíjel
postup při rekonstrukci. Jsem moc ráda, že se
začalo dít něco podstatného a že naše úsilí
podpoří Plzeňský kraj." 

Po přestavbě zámku by ubytovací prostory
získaly vlastní sociální zařízení. Zatím jsou
některé pokoje průchozí, tak aby vyhovovaly
původnímu užití školy v přírodě. Společná
zázemí by se rozšířila na rehabilitační prostory
pro koupele, masáže, vodoléčbu a další
ozdravná zařízení. „Zámek by se tak mohl
využívat i v zimě. Dříve sloužil jako škola 
v přírodě, nyní provoz areálu začíná v březnu
a končí v říjnu," doplňuje Jana Jarolinová 
a dodává, že objekt už přestavbu mimořádně
potřebuje.  Údržbu a provoz střediska hradí
společnost Koutský zámek, s. r. o., která je ve
stoprocentním vlastnictví obce.                       

Sylva Heidlerová

Naděje na přestavbu Koutského zámku pro
potřeby tělesně handicapovaných lidí by se
mohly vyplnit po skončení sjezdu Svazu těles-
ně postižených Plzeňského kraje v Koutě na
Šumavě. 

Téměř na sedmdesát zástupců místních
organizací Svazu tělesně postižených ze všech
okresů Plzeňského kraje se do zámku sešlo na
dvoudenní odborný seminář, aby projednalo
závěry mimořádného sjezdu a otázky týkající
se tělesně postižených, například otázku
Euroklíče, bezbariérových přístupů či rehabili-
tací.

Podstatný čas jednání si pak přisvojila
rekonstrukce Koutského zámku, která se 
v závěru sjezdu stala pro přítomné prioritou.
„Chceme, aby zámek dále sloužil tělesně
postiženým. Je bezbariérový a dobře přístup-
ný. Pořádáme tu rekondiční pobyty, jezdí na ně
hodně lidí," uvedl jeden z účastníků, kteří se
léta pravidelně do zámku vrací. 

Vedení Svazu tělesně postižených podalo
projekt přestavby Koutského zámku na ubyto-
vací a rehabilitační zařízení, protože se jeví
nejen jako ideální prostor, ale také proto, že
podobný areál v kraji chybí.  Podle provozo-
vatelky Jany Jarolinové by se zámek mohl
výborně uplatnit jako rehabilitační a rekondič-

Oblíbili si Koutský zámek

ŠŠttěěddrroovveeččeerrnníí   zzppíívváánníí
vv   kkaappll iiččccee

Již druhou sezónu se šipkařské ligy v plném
nasazení zúčastňují i Rafani z Hluboké. 

Z hrstky náhodně hrajících lidí se sestavila
smečka Rafanů, která už dnes na terči obstře-
luje příčky hodné chvály. 

To vše samozřejmě za podpory předsedy
Rostislava Švihela a kapitána Romana
Podolce, ale samozřejmě i hráčů: 

Libora Kaufnera, Jardy Halady, Luboše Čer-
ného, Patrika Zity, Pavla Kreuze, Richarda
Švihela, Pavla Koutníka, zakládajících členů
Rosti Václavoviče, Bohumila Kreuze, Petra
Halady a Kamila Ondráčka. 

Veškeré úspěchy v lize se nepochybně odrá-
žejí od pátečních tréninků, kdy nás Rafany
plně zocelují i hráči jako je Jirka Heidler,
Libor Kadlec, Jarmila Kreuzová, Luboš
Holeček a Karel Šlajer. 

Poděkování TJ Sokolu Hluboká, Restauraci
Hluboká a městu Kdyně.                           Rafani

Rafani Hluboká
v šipkařské lize

Roman Podolec předvádí závodní dres Rafanů



Návštěvníky naší expozice vítal jedinečný
stánek, který respektoval tradici pivovarnictví
se silnými kořeny právě v našem kraji.
Dominantu tvořil dřevěný pivovarnický sud
větších rozměrů, kde bylo ukryto zázemí
vystavovatelů. Daň originalitě byla pracná pří-
prava přímo na místě, ovšem vyplatila se.
Celkové téma podtrhlo vlastní motto: „Kde se
pivo vaří…"

Návštěvníci mohli ochutnat nejenom světo-
vě proslulé pivo Pilsner Urquell, ale porovnat
i řadu produktů z regionálních pivovarů, např.
pivní mok z rodinného pivovaru Chodovar 
z Chodové Plané, Purkmistr z Pivovarského
dvora Plzeň, pivo uvařené v rodinném pivova-
ru U rybiček ve Stříbře, v železnorudském
pivovaru Belveder, v pivovaru Groll, dobřan-
ské pivo z pivovaru Modrá hvězda, v přilože-
ném pivním lístku bylo nabízeno i Koutské
pivo. 

Jedinou nečekanou záludností se nakonec
stala komponenčně dobře myšlená produkce
na sudy. Duté rytmické zvuky rušily dopro-
vodná muzikantská vystoupení a byly jen
malou konkurencí harmonikářům, cimbálovce
či orechestru. Navíc v hlavách těch, kteří na

stánku trávili celou dobu, určitě duněly 
ještě dlouho...

Chodové si zachovali pověstnou svébytnost
a postavili se samostatně mimo Plzeňský kraj.
Masopustním pentlím, krojované obsluze,
koláčům a zabijačce tak patřil samostatný 
stánek, který byl dílem Svazku obcí
Domažlicka. "Potřebujeme prostor, abychom
ukázali klasickou venkovskou turistiku, naše
každodenní žití a obyčeje," vysvětlil tento
postoj předseda svazku Libor Picka, jehož
působení na veletrhu se plně shodovalo se
zavěšeným sloganem Přijďte pobejt. Chodové
premiérově nabízeli regionální nástěnný
kalendář formátu A3 v kroužkové vazbě,  kde
každý měsíc podtrhují jednu kulturní akci. 

Poptávce po originalitě se přizpůsobuje 
i nabídka. Regiony se chlubí místními výrobky
a naučnými stezkami. Vedle neochvějných tra-
dic, jakými jsou například Olomoucké tvarůž-
ky či Hořické trubičky, tak přibývá vlastní pro-
dukce mýdla, svíček, krajek či medu, sýra 
a kořalky. A zase se potvrdilo to, co každý rok,
že Morava patří vínu ve všemožných odrů-
dách, kombinacích a nabídkách. Své štěstí na
tomto poli zkouší i Horšovský Týn, který opa-

kovaně přišel v renesančních krojích a s ochut-
návkou vlastního zámeckého vína. 

Cejch krajových specialit se postupně 
oceňuje i v kultuře, a proto není divu, že na
výstavním pódiu excelovaly domažlické dudy
a zaujala scénka o kolovečském mlýnu. O tom,
že k originalitě není potřeba hluboké minulos-
ti, ale jen nápadu, nadšení a šikovnosti pře-
svědčila krátká módní květinová přehlídka
jako pozvánka na Poběžovické slavnosti. 

Samotný veletrh Regiontour se těší stále
vyššímu počtu vystavovatelů, odborníků 
i veřejnosti. Není proto divu, že sem míří také
političtí představitelé. Vlivná skupina hejtma-
nů nemohla minout ani stánek Plzeňského
kraje, kde ji očekávala kompletní krajská
reprezentace. Stánek se symbolem sudu, při-
pomínající um plzeňských bednářů a grunt
sousedské pohostinnosti tentokrát nade všemi
vynikal. Že skutečnost naplnila očekávání bylo
i zásluhou Lídy Bělouškové a Ilony Šneberge-
rové, které nezapřely zkušenost i profesionali-
tu a zvládly veletržní výsluní Plzeňského kraje
bez výhrad.                       Sylva Heidlerová   

Kde se pivo vař í  … aneb Regiontour 2009

Místní Sokolové uspořádali rozsvícení vánočního stromu a předvánoční setkání lidí dobré vůle.
Ke stromku s novými modrými žárovčičkami se přišlo podívat téměř 70 lidí. Koledy za kytarové-
ho doprovodu Vaška Vávry zazpívaly děti pod vedením Martiny Matějkové a její maminky paní
Dědinové. Přitom se prodávaly za 50 korun (zbytek do 120,- Kč dotovali Sokolové) létající lam-
piony. Malé horkovzdušné balony, které se po zapálení hořáku naplní horkým vzduchem a odléta-
jí do nebe. První skupina asi dvanácti lampionů vzlétla skoro najednou a z dálky to vypadalo jako
velké světlušky anebo jiskry od ohně – jak se také někdo domníval. Vše doplnily klobásy, párky,
čaj a svařené víno. „Tolik lidí jsme tedy nečekali,“ kroutila hlavou Vladimíra Kacerovská, jedna z
hlavních protagonistů akce, „a řekla bych, že jsme založili novou tradici!“                                       (zh)

Nová tradice v Loučimi?

Společnost Agkcent připravuje ve spolupráci s Českou zemědělskou univerzitou 

Virtuální univerzitu 
třetího věku na Kdyňsku

První přednáška se ukuteční už 17. března v sále Muzea přihraničí. 
Výuka od března do května je bezplatná!

Podrobnosti, přihlášky a písemné materiály jsou k mání v infocentru.
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Jak začal na Kdyňsku další rok

Mladí tenisté z Pocinovic (zprava): Miroslav Jehlík, František Copák,
Ondřej Kočka

Kolovečtí hráli na Regiontouru své pověstné scénky. Místostarostku Janu
Peclovou veze na trakaři jako o život Martin Volf.

Posílit prezentaci Kdyňska na veletrhu v Brně přijel i místostarosta
Vladislav Vilímec s manželkou.   

Stránku připravila Sylva Heidlerová  

Počtvrté v synagozePotvrdili krajskou špičku

Loučení s poštou v Louč imi

Nakonec se sluší zatleskat

Hasiči vědí, o čem je řeč

Nebezpečný kolovečský náklad

O další činnosti SDH Chodská Lhota si povídají (zleva) velitel Václav
Kafka, Josef Tvardík a Václav Květoň. 

Skupina Zebedeus těsně před Vánoci opět zaplnila synagogu ve Kdyni.

Obec Loučim jako jedna z prvních přistoupila na zrušení pošty. 
V poslední době byla její obsluha omezena na čtyři hodiny denně. (zh)


